
Protokół Nr XLVIII/09
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 29 grudnia 2009 roku

Otwarcie obrad – godz. 15.12
Zamknięcie obrad – godz. 18.34

Ad. 1

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości.

Ad. 2

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są 
prawomocne  –  w  sesji  uczestniczy  13  radnych  (lista  obecności  radnych,  lista 
obecności sołtysów oraz lista obecności gości zaproszonych stanowią załączniki do 
protokołu).

Ad. 3

Na Sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radną Stefanie Radomińską.

Ad. 4

Przewodniczący RM – zaproponował, aby protokół z ostatniej sesji Rady Miejskiej był 
przyjęty bez odczytywania, gdyż radni mogą zapoznać się z nim wcześniej w Biurze 
Rady Miejskiej.

Przewodniczący  RM  –  zapytał  czy  radni  mają  uwagi  do  protokołu  z  sesji  Rady 
Miejskiej w Radkowie z dnia 18 grudnia 2009 roku.

Nie  wniesiono  uwag  do  w/w  protokołu  i  przystąpiono  do  głosowania  nad  jego 
przyjęciem:
Głosowało 13 radnych:   za – 13   przeciw – 0   wstrzymał się – 0.

Ad. 5

Przewodniczący RM zapytał  czy są uwagi  i  propozycje  dotyczące  dostarczonego 
radnym  porządku  obrad  (proponowany  porządek  obrad  stanowi  załącznik  do 
protokołu).

Burmistrz wniósł, aby do proponowanego porządku obrad do punktu 8 wprowadzić 
projekt uchwały tj.:

 DRUK  NR  5  w  sprawie  uchwalenia  „Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego 
Gminy Radków na lata 2010-2013”. 

Burmistrz  wyjaśnił,  że  na  posiedzeniach  Komisji  projekt  uchwały  został 
przedstawiony jednak w wyniku weryfikacji  wzrosły koszty w zamierzeniu realizacji 
Wiejskiego  Centrum  w  Wambierzycach  oraz  wniesienia  poprawki  zgłoszonej  w 



trakcie przystąpienia do budowy hali sportowej w Ścinawce Dolnej zmiany te zostały 
wprowadzone.

O godz. 1514 liczba radnych zwiększyła się do 14 na obrady sesji przybyła radna Cz. 
Jarzyńska .

Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  proponowanego  porządku  obrad  z 
uwzględnieniem poprawki zgłoszonej przez Burmistrza:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymał się – 0.

Ad. 6

O godz. 1523  liczba radnych zwiększyła się do 15 na obrady sesji przybył radny B. 
Kuczyński .

Burmistrz złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 30 listopada 2009r. do 29 
grudnia 2009r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Nie zgłoszono uwag i zapytań do złożonego sprawozdania.

Ad. 7

Burmistrz – złożył sprawozdanie za 2009 rok z zakresu decyzji Burmistrza Miasta i 
Gminy Radków ustalających opłaty z tytułu zbycia nieruchomości, których wartości 
wzrosły  w  związku  z  uchwaleniem  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

O godz. 1609 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz.1621.

Ad. 8

DRUK NR 1 w sprawie zmian w budżecie gminy Radków na 2009 rok 

Skarbnik gminy – poprosiła o przyjęcie projektu uchwały zgodnie z uzasadnieniem 
jednocześnie  wyjaśniła,  że  jest  to  uchwała  porządkowa,  porządkująca  zapisy 
budżetowe  w  związku  z  zamknięciem  roku  budżetowego.  Po  stronie  dochodów 
proponowane zmiany wynikają z otrzymanych wpływów na rachunku bankowym a po 
stronie wydatków z wykonanych wydatków przeznaczonych na finansowanie zadań 
własnych gminy. Plan po stronie wydatków zamknął się kwotą 34 369 729 zł a po 
stronie dochodów kwotą 31 160 385 zł.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.        



B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba - Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  -  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za – 15   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

                                                                       
DRUK NR 2 zmieniający uchwałę Nr XXXIII/288/04 Rady Miejskiej w Radkowie z 
dnia  30  grudnia  2004  roku  w  sprawie  Strategii  Rozwiązywania  Problemów 
Społecznych Gminy Radków na lata 2005 – 2015 

Burmistrz – wyjaśnił, że projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach Komisji w 
wyniku rozmów zostało zaproponowane w przedstawionym brzmieniu, zaplanowana 
kwota  129.625 zł  jest  podzielona na działania  podstawowe i  strategie  społeczną. 
Gmina chce odchodzić od finansowania tymi środkami wynagrodzenia specjalistów a 
większe  kwoty  przeznaczać  na  wyposażenie,  aby  tworzyć  bazę,  na  której  będą 
prowadzone działania profilaktyczne. 

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM: 

S.  Hajłasz  -  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty,  Kultury,  Sportu Turystyki  pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za – 15   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 3 w sprawie zobowiązania Burmistrza Miasta i Gminy do podjęcia 
działań w sprawie rozebrania obelisku i pomnika w Radkowie

J. Pabian – przypomniał, że na sesji w dniu 30 listopada był wnioskodawcą usunięcia 
jednego pomnika koło  byłego szpitala  a  Burmistrz  przypomniał  radnemu o innym 
pomniku  znajdującym  się  przed  ratuszem,  który  symbolizuje  zwycięstwo  wojsk 
pruskich nad Francją oraz to, co po akcie zjednoczenia Niemiec przyniosło Polsce. 
Radny uważa, że pomnik powinien znaleźć się w Muzeum Ziemi Kłodzkiej. Odnośnie 
pomnika  przedstawiającego XX -  lecie  PRL radny wnosząc  o jego usunięcie  nie 
chciał  naruszyć  radkowskiej  świętości,  ale  uważa,  że  sprawę  pomnika  należy 
uporządkować. Radny podziękował radnej B. Siemczonek za poparcie wniosku oraz 
poprosił radnych o przyjęcie wniosku.



A. Kukurba – radny nie zgadza się na likwidację pomników. Radny skontaktował, J. 
Pabiana z docentem historii z Poznania, który uważa, że pomniki powinny stać na 
swoim miejscu.  Radny uważa,  że  nie  powinno robić  się  dziury w historii,  należy 
zrobić odpowiednie tabliczki i zostawić na miejscu. 

J.  Gorczycki  –  radny uważa,  że  czasy Bismarcka minęły  i  dlatego takie  pomniki 
powinno się przenieść w inne miejsce. Poprosił radnych o poparcie wniosku.

A. Kukurba – to jest historia.

Burmistrz – wyjaśnił, że problem był już rozpatrywany, Burmistrz ma sentyment do 
takich  budowli,  które  nie  przedstawiają  żadnej  wartości  w oryginale.  Nie  rozumie 
naniesionych insygniów na pomniku. Jest dokument od konserwatora na pozwolenie 
przeniesienia pomnika w inne miejsce, Burmistrz uważa, że pomnik symbolizujący 
siłę oręża pruskiego powinien znaleźć się w parku, w części  muzealnej,  powinno 
nanieść się wszystkie insygnia które były,  aby wiedziano, co to było  a w miejscu 
pomnika umieścić tablicę pamiątkową w kilku językach aby pamiętano co to było. W 
sprawie pomnika XX – lecia co Rada zdecyduje Burmistrz wykona.   

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  negatywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.  Komisja  Rewizyjna  składa  wniosek  o  zobowiązanie  Burmistrza  do 
przeniesienia pomnika stojącego koło ratusza do parku przy wjeździe do Radkowa 
przy najbliższej rewitalizacji a pomnik XX- lecia zostawić na miejscu. Radny uważa, 
że społeczeństwo Radkowa postawiło  pomnik i  społeczeństwo Radkowa powinno 
dbać o pomnik.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
negatywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, przy 1 głosie przeciwnym.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa negatywnie zaopiniował 
przedmiotowy projekt uchwały.
A.  Kukurba  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  zajęła  następujące 
stanowisko: 2 głosy - za, 1 -przeciw, 2 – wstrzymujące się i  przy 2 nieobecnych. 
Radny  jest  przeciw  likwidacji  pomników,  uważa,  że  należy  doprowadzić  do 
poprzedniego stanu i umieścić tabliczkę czego to dotyczy. 
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego negatywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

J.  Gorczyczki  –  zarzucił  radnemu A.  Kukurbie,  że  nie  powiedział  konkretnie  czy 
Komisja była za, radny poinformował, że Komisja Oświaty była za a A. Kukurby nie 
było na posiedzeniu Komisji.

A. Kukurba – jeszcze raz odczytał wynik głosowania z posiedzenia Komisji Oświaty 
w sprawie projektu uchwały, uważa, że Radków powinien wypowiedzieć się na temat 
pomników.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za – 2     przeciw –  12    wstrzymało się – 1 -  projekt 
uchwały został odrzucony i stanowi załącznik do protokołu.



Przewodniczący  RM  –  poinformował,  że  głosowanie  nad  wnioskiem  Komisji 
Rewizyjnej zostanie przeprowadzone w pkt. 9.  

                                                                                               
DRUK NR 4 w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Radkowie na 
2010 rok                                                                                        

Przewodniczący RM – wyjaśnił, że projekt uchwały przedstawiony był na Komisjach 
RM.

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM. 

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczynski - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za – 15   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 5 w sprawie uchwalenia „Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy 
Radków na lata 2010-2013”

Burmistrz  –  poprosił  o  naniesienie  zmiany na stronie  2  treści  do załącznika WPI 
gospodarka wodno - ściekowa w zadaniu nr 11, które będzie brzmiało „Budowa sieci 
kanalizacyjnej i wodociągowej we wsi Ścinawka Średnia ulica Bieganówek. Burmistrz 
wyjaśnił, że zostaje podjęte duże wyzwanie na następne okresy, okresy planowania i 
funkcjonowania  programów.  Aby  wykaz  zadań  był  jasny  i  czytelny  WPI  zostało 
przedstawione  w  nowej  wersji  z  uwzględnieniem  dotychczasowych  zadań 
rozpoczętych  lub  kontynuowanych  oraz  wprowadzaniu  wielu  nowych  zadań. 
Burmistrz wymienił  zamierzenia,  które będą kontynuowane w zadaniu gospodarka 
wodno - ściekowa:

 modernizacja sieci wodociągowej w Ścinawce Średniej na ul. 3 – go Maja
 zostanie  rozpoczęta  budowa  kanalizacji  sanitarnej  wraz  z  przyłączami  dla 

miasta Radkowa, Etap IV, V
Na  dzień  dzisiejszy  nie  będzie  kontynuacji  z  budową  kanalizacji  projektowanych 
wstępnie, które zostały przesunięte na lata 2011 – 2012. Z ważnych wyzwań, które 
gmina  chciałaby  podjąć  w  przyszłości  jest  zadanie  budowa  sieci  kanalizacyjnej  i 
wodociągowej  we  wsi  Tłumaczów  oraz  przysiółków  Tłumaczów  Mały  i  Rudawa 
zadanie zostało zapisane na rok 2013, co jest związane z planem zagospodarowania 
przestrzennego. Prace nad planem zagospodarowania przestrzennego zakończą się 
w miesiącu czerwcu a po zatwierdzeniu przez Wojewodę około miesiąca grudnia, 



opracowanie dokumentacji będzie trwało około 6 miesięcy, zadanie jest możliwe do 
realizacji w latach 2010 – 2012. W WPI ważne jest, aby w planach ująć zadania a 
przesunięcia  są  prowadzone  w  planach  wewnątrz.  Burmistrz  poprosił  o  zmianę 
zapisu  na  stronie  8  zadanie  nr  10  –  infrastruktura  socjalna  i  zagospodarowanie 
przestrzeni które będzie brzmiało „Budowa Świetlicy wiejskiej we wsi Ratno Górne. 
W dalszej części Burmistrz wymienił zadania, które będą realizowane przez gminę w 
latach 2010-2013.   
 
A. Kukurba – odniósł się do zadanie umieszczonego w WPI w sprawie modernizacji 
basenu, które, w WPI zostało ujęte w latach 2012-2015. Radny zapytał,  dlaczego 
zadania nie można ująć w WPI w latach 2010 – 2011.

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  gmina  jest  na  etapie  opracowania  koncepcji  i  na  dzień 
dzisiejszy trudno jest mówić o założeniach gdzie nie ma precyzyjnej koncepcji żeby 
opracować projekt  wstępny i  go skosztorysować.  Wpisane zadania mają wstępne 
kosztorysy,  dlatego  do  2013  roku  jest  to  okres  planowania  a  w  roku  2015  nie 
wiadomo,  jakie  będą  możliwości.  Etap  ten  pozwoli  na  informacje,  że  mając 
rozpoznanie  koszt  2010  będzie  można  podjąć  w  planie  miejscowym  założona  w 
latach 2012-2015. 

J. Gorczycki – poruszył zagadnienie ujęte w WPI „budowa wodociągu na Rudawę” 
,którym radny od 30 lat się interesuje oraz co roku składa wniosek o ujęcie budowy 
wodociągu w budżecie. Radny obawia się, że mieszkańcy nie doczekają się wody. 
Drugą sprawę radny poruszył odnośnie budżetu zaplanowano remont drogi na Mały 
Tłumaczów a w wykazie zadań inwestycyjnych planowanych na 2010 to zadanie nie 
pojawiło  się.  Radny  prosił  o  informację,  kiedy  w  Tłumaczowie  będzie 
wodociągowanie. Poprosił także o podbudowanie radnego.

Burmistrz – są to pytania precyzyjne, ale trudne. Remonty dróg są realizowane w 
gminie,  zostało  wykonane  20km  dróg.  Burmistrz  zastał  stan,  w  którym  nie  było 
możliwe przystąpienie do wodociągowania Tłumaczowa, gdzie nie było ujęć wody, 
nie  było  własności  a  budowa  kamieniołomu  spowodowała  zawieszenie  planu 
zagospodarowania Tłumaczowa. Burmistrz zgadza się z radnym, że nie jest słuszne 
zaplanowanie  tego  zadania  w  zbiorówce.  Burmistrz  wniósł  o  zaprotokołowanie: 
Burmistrz uważa, że można dokonać korekty albo umówić się, że Burmistrz złoży 
korektę sam, ale nie ma sensu tego robić wcześniej aż będzie opracowany i przyjęty 
po  uzgodnieniach  z  mieszkańcami  Tłumaczowa  po  wyłożeniu  planu 
zagospodarowania  przestrzennego.  Dokument  ten  otworzy  ścieżkę,  że  poza 
kanalizacją można przystąpić do zaprojektowania sieci wodnej. Burmistrz uważa, że 
rozdzielenie  tego  zadania  nie  będzie  szkodzić,  ale  poprawi  potrzeby  tylko  nie 
wcześniej  jak zostanie  przyjęty  i  Wojewoda ogłosi  plan.  Burmistrz  zobowiązał  się 
przed radnym wyłączyć kwotę i wstępnie skosztorysować sieć wodną dla tamtego 
obszaru, ale na razie Burmistrz proponuje na pozostawienie w układzie scalonym. 

J.  Gorczycki  –  zaproponował,  aby  wyłączyć  i  zrobić  wodociągowanie  Rudawy  - 
Małego Tłumaczowa w 2010 roku. Radny wie, że Burmistrz to załatwi. 

Burmistrz - wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy nie można tego zrobić nie wiadomo, co 
kosztorysować.  Burmistrz  zobowiązał  się  przed  Radą  i  radnym,  że  w  momencie 
przyjęcia planu, Burmistrz natychmiast zleci opracowanie dokumentacji projektowej 



na wodociągowanie i  w najkrótszym czasie znając koszt  złoży wniosek o zmianę 
planu WPI i przystąpienia do wodociągowania tego obszaru.

J. Gorczyczki – podziękował Burmistrzowi.

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM. 

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za – 15   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 9

J.  Gorczycki  –  ponowił  pytanie  z  poprzedniej  sesji  w  sprawie  rozmów przejęcia 
budynku na byłym przejściu granicznym, radny zapytał Burmistrza czy w tej sprawie 
coś się dzieje.

Burmistrz  –  poinformował,  że  po  sesji  Burmistrz  odbył  rozmowę  telefoniczną  w 
sprawie ponaglenia procedury przejęcia budynku, która została zawieszona na okres 
6 miesięcy. Burmistrz oczekuje na dalsze działania, ze strony Starostwa i posłów nie 
było żadnego odzewu.

S. Hajłasz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej złożył wniosek - Komisja Rewizyjna 
wnosi o zobowiązanie Burmistrza do przeniesienia obelisku znajdującego się przed 
ratuszem, zbudowanym dla upamiętnienia zwycięstwa wojsk pruskich nad Francją w 
latach 1870-1871,przy najbliższym remoncie ratusza lub nawierzchni Rynku do parku 
znajdującego się przy wjeździe do Radkowa.

Przewodniczący RM poddał w/w wniosek Komisji Rewizyjnej pod głosowanie:
Głosowało 15 radnych:   za - 12  przeciw - 2   wstrzymało się - 1 - wniosek został 
przyjęty .

A. Kukurba – uważa, że przeniesienie pomnika związane jest z dużymi kosztami, 
radny zaproponował,  aby przy najbliższym remoncie Rynku przenieść pomnik,  co 
spowoduje upiększenie Rynku. Radny poprosił Burmistrza o ustosunkowanie się.

Burmistrz – omówił koncepcje przebudowy podziemia ratusza oraz remontu ratusza. 
Burmistrz wyjaśnił, że plac przed wejściem, na którym stoi pomnik po przebudowie i 



zakończeniu  wszystkich  prac  zostanie  uporządkowany,  co  po  jego  przeniesieniu 
odsłoni ratusz, po czym rynek nabierze wyglądu. 

A.  Kukurba – uważa,  że  nie  byłoby tematu gdyby Burmistrz  od razu przedstawił 
sprawę w taki sposób.    

Ad. 10

Nie zgłoszono.

Ad. 11

Przewodniczący  RM  –  odczytał  symulacje  kosztów  zakupu  flag  narodowych 
sporządzoną  na  wniosek  radnego  J.  Pabiana,  z  którą  radni  zapoznali  się  na 
posiedzeniach Komisji.
 
S. Hajłasz – poinformował, że 4 stycznia 2010 roku rusz kafejka internetowa, która 
będzie prowadzona w ramach wolontariatu. Radny uważa, że w sprawie flag jest do 
rozważenia, można rozpoznać sprawę wśród działających kół gospodyń wiejskich. 

J. Gorczycki  – uważa, że kwota 10 tyś.  na budżet to śmieszna kwota, uważa, że 
będzie zrobione to profesjonalnie.

Cz.  Jarzyńska – jest  przeciwna  rozdawaniu  flag  za darmo,  uważa,  że ludzie  nie 
szanują tego, co za darmo dostaną. 

Z.  Szkretka  – radny powiatowy  korzystając  z  obecności  na  sesji  RM przedstawił 
informację o  działaniach  politycznych  Starostwa  Powiatowego  Z.  Szkretka  złożył 
wszystkim życzenia z okazji nadchodzącego Nowego Roku. 

Przewodniczący  RM  –  zaproponował  głosowanie  w  sprawie  wniosku  radnej  Cz. 
Jarzyńskiej o zaniechanie zakupu flag, który jest wnioskiem dalej idącym.

S. Hajłasz – proponuje, aby sprawę zakupu flag oddalić na następną sesje.

Przewodniczący RM – jeżeli nie ma przeszkód prawnych to można przełożyć sprawę 
flag na następną sesje. 

B.  Siemczonek  -  poprosiła  radnych  powiatowych  o  pomoc  dla  Tłumaczowa  w 
sprawie przejęcia budynku na przejściu granicznym.

A.  Kukurba  –  z  racji  pełnienia  funkcji  Przewodniczącego  Komisji  Oświaty  jest  w 
obowiązku przedstawić dwie sprawy:
1. odczytał  artykuł  Prezesa  TPD  w  Radkowie  z  biuletynu  wydanego  przez 

GCKSiT w Radkowie w sprawie przystąpienia do ogólnopolskiego projektu pn: 
„Z podwórka do Parlamentu”

2. odczytał  artykuł  o przyznanych wyróżnieniach w konkursach planistycznych 
dzieciom i dyrektorom szkół z terenu gminy.

Radny uważa, że wszyscy powinni wiedzieć, co dzieje się w gminie. 



S. Hajłasz – zapytał  Z.  Szkretkę -  radnego powiatowego – czy jest  za opcją,  że 
każda  gmina  powinna  mieć  swojego  członka  w  Społecznej  Radzie  przy  ZOZ  w 
Kłodzku, jeżeli tak to radny ma wniosek, aby przystąpić do zmiany Statutu.

O godz. 1825 obrady sesji opuściła radna A. Rakowska.

J.  Gorczycki  –  zarzucił  Przewodniczącemu  RM,  ze  nie  udziela  głosu  według 
kolejności oraz Z. Szkretce, że jest w koalicji od 4 miesięcy a nie poruszył sprawy 
budynku na przejściu granicznym w Tłumaczowie.

J. Pabian – zarzucił, że nikt nie raczył poddać pod głosowanie wniosku, który radny 
złożył  na  sesji  w  dniu  30  listopada  w  sprawie  zakupu  flag.  Burmistrz  wniosek 
zaaprobował,  został  zapisany  w  protokole  i  należy  rozumieć,  że  Rada  uznała 
wniosek i należy go realizować. Na dzisiejszej sesji pojawił się kontrwniosek, który 
natychmiast  poddawany  jest  pod  głosowanie.  Radny  zapytał  czy  w  Radzie  są 
wszyscy równi czy równi i równiejsi.

Przewodniczący  RM  –  wyjaśnił,  że  warunkiem  przegłosowania  wniosku  było 
stworzenie symulacji i po jej przedstawieniu czy Rada zaakceptuje czy nie.

Z. Szkretka – odniósł się do zarzutów radnego J. Gorczyckiego w sprawie budynku 
na przejściu granicznym.

Przewodniczący  RM  -  złożył  wszystkim  obecnym  oraz  mieszkańcom  życzenia 
noworoczne. 

Burmistrz –  z  okazji  nadchodzącego  Nowego  Roku  złożył  życzenia  wszystkim 
mieszkańcom gminy.
 

Ad. 12

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął  XLVIII  sesję Rady 

Miejskiej w Radkowie.

Protokołowała:       Przewodniczący

Lucyna Połowczuk Rady Miejskiej w Radkowie

       Marian Gancarski


